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Protokół nr LIX/2024 z sesji Rady Gminy Warlubie odbytej w dniu    

29 lutego 2023 r. 

LIX Sesja Rady Gminy Warlubie rozpoczęła się dnia 29 lutego 2024 r. w obecności  

radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 radnych, zgodnie 

z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.), 

stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 1200 w sali OSP w Warlubiu, ul. Bąkowska 12. 

Lista obecności radnych i zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Maria Jankowska. 

Protokolantem obrad był inspektor ds. obsługi Rady Gminy Sławomir Kania. 

Pani Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz radnych. Następnie 

poinformowała, że obrady Rady Gminy są rejestrowane za pomocą urządzeń 

nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania 

danych osobowych osób uczestniczących w obradach Rady Gminy Warlubie została 

umieszczona do zapoznania się z jej treścią na drzwiach Sali OSP w Warlubiu, na 

tablicy informacyjnej obok stanowiska ds. obsługi Rady Gminy w Urzędzie Gminy, na 

stronie internetowej BIP oraz na stronie internetowej Gminy. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad. Pan Wójt Gminy 

zgłosił wprowadzenie do porządku obrad rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie 

zapewnienia wspólnej obsługi dla jednostki organizacyjnej. Pani Przewodnicząca 

poddała wniosek pod głosowanie. W wyniku głosowania zamiana jw. w porządku 

obrad została przyjęta. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Po 

czym Pani Przewodnicząca odczytała nowy porządek obrad. Porządek obrad 

przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja o działalności międzysesyjnej. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał i głosowanie nad nimi: 

1) w sprawie wprowadzenie zmian w budżecie gminy Warlubie na 2024 rok, 

2) zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Warlubie na lata 2024-2033, 

3) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

położonego w obrębie ewidencyjnym Bąkowo, Gmina Warlubie, 

4) w sprawie zapewnienia wspólnej obsługi dla jednostki organizacyjnej. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Wolne wnioski i informacje. 

8. Zamknięcie obrad. 
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Ad 1 i Ad 2 

Jak wyżej. 

Ad 3 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że z treścią protokołu z poprzedniej sesji 

Rady Gminy nr LVIII/2023 z dnia 25.01.2023 r. można się było zapoznać na 

stanowisku ds. obsługi Rady Gminy, a także w dniu obrad. Radni nie wnieśli żadnych 

uwag i zmian do protokołu jw., wobec czego uważa się, że został przyjęty. 

Ad 4 

Pan Wójt Gminy przedstawił informację o działalności międzysesyjnej. 

Pan Wójt Gminy: Tym razem zacznę troszeczkę inaczej. Mianowicie od 

podziękowań. Chciałbym bardzo serdecznie podziękować wszystkim organizacjom 

i darczyńcom, którzy na Wielką Orkiestrę Świątecznej Pomocy łącznie zebrali 

30 667,00 zł. Myślę, że warto przynajmniej wymienić te nasze stowarzyszenia, czy 

osoby, które najbardziej zaangażowały się tę Wielką Orkiestrę Świątecznej Pomocy. 

A mianowicie mówimy tu o Szkole Podstawowej w Wielkim Komorsku, o Ośrodku 

Szkolno-Wychowawczym ze Stowarzyszeniem „Spróbujmy Razem”, o klubie „Start 

Warlubie”, Kole Gospodyń Wiejskich „Kruszewianki”, o Fundacji „Kultura na Wsi”, 

o druhach strażakach z Ochotniczej Straży Pożarnej w Warlubiu, o harcerzach, 

Klubie Seniora w Płochocinie, Przedszkolu w Warlubiu. Oczywiści jest jeszcze wiele 

innych osób fizycznych, indywidualnych, ale chciałem jeszcze raz bardzo serdecznie 

podziękować za to, że przygotowano, przeprowadzono i na koniec tym wszystkim 

darczyńcom. Najbardziej dziękuję oczywiście pracownikom Gminnego Ośrodka 

Kultury, Sportu i Turystyki, którzy koordynowali całość tej akcji.  

Chciałbym również bardzo serdecznie podziękować pracownikom Gminnego 

Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki oraz naszym pracownikom Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej za zorganizowanie ferii dla dzieci. Naprawdę, czapki z głów za 

Wasz wysiłek, za Waszą troskę. Chociażby tutaj w różnych formach aktywności 

w tym okresie ferii zimowych poprzez nasz Gminny Ośrodek Kultury, Sportu 

i Turystyki uczestniczyło 330 dzieci. A ponadto, tak jak otrzymałem informacje, 

również w Wielkim Komorsku i Bąkowie dzieci korzystające ze świetlic wiejskich, czy 

to środowiskowych, miały zapewniony czas rozrywki na okres wakacyjny. 

Przy okazji też bardzo serdecznie dziękuję Pani Kierownik Justynie Kamińskiej, że 

zgodnie z wolą, prośbą uzupełniono świetlicę środowiskową w Bąkowie. Wg 

informacji, którą posiadam czynna ona jest w poniedziałki, środy i piątki od godz. 1500 

do 1800. I w tej chwili około 10 dzieciaczków uczestniczy w tych zajęciach 

świetlicowych. Bardzo serdecznie za to dziękuję w imieniu nas wszystkich. 

To co zawsze najbardziej interesuje naszych mieszkańców, ale i Państwa Radnych, 

to są kwestie inwestycyjne. W tej chwili, jak być może Państwo zauważyli, toczy się 

praca związana z przebudową drogi w Bzowie. Jesteśmy już po przetargu na ul. 

Wybudowanie Nowskie. W najbliższym czasie, wskazany jest termin 8 marca, będzie 

podpisana umowa z wykonawcą. I proszę Państwa zakończyliśmy już prace 

projektowe, uzgodnieniowe, trochę to trwało, dobrnęliśmy do końca, chociaż jest 
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jeszcze mały szkopuł związany z Eneą, ale to już sobie poradzimy w trakcie. Na razie 

będziemy w niedługim czasie, czyli na pewno w marcu, myślę, że ok. 15 marca 

najpóźniej, ogłaszać przetarg na zagospodarowanie centrum Wielkiego Komorska, 

na teren rekreacyjno-sportowy w Bzowie i na ten teren rekreacyjno-sportowy 

w Bąkowie. Na pewno też wszyscy z niecierpliwością czekają jakie są losy naszego 

przedszkola. Wszystko na to wskazuje, że po spotkaniu, które teraz będę miał 

kolejne z projektantami, z inspektorem nadzoru, w przyszłym tygodniu, jest duża 

szansa, że jeszcze w miesiącu marcu ogłosimy przetarg na dokończenie budowy 

przedszkola. Oczywiście zawsze są te trzy pytania. Czy ktoś stanie do przetargu? Za 

jaką kwotę stanie? I w jakim terminie wykona? Jeśli wszystko by poszło zgodnie 

z naszym oczekiwaniem, to byłaby szansa w miesiącu kwietniu podpisać umowę z 

wykonawcą. Fachowcy z branży twierdzą, że potrzeba 6-7 miesięcy na dokończenie 

tej budowy. A więc byłaby szansa, że do końca tego roku to przedszkole byłoby 

gotowe do zgłoszenia do oddania do użytku i zagospodarowania już przez dzieci. To 

z tych najważniejszych spraw. Jeśli w trakcie naszego spotkania będą jakieś pytania, 

to chętnie na nie odpowiem, ale nie chciałbym specjalnie przedłużać.   

Ad 5 

Rada Gminy rozpatrzyła i głosowała, kolejno według porządku obrad, nad projektami 

poszczególnych uchwał. 

1) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

gminy Warlubie na 2024 rok. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. Następnie Pani 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję 

w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła 

Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan 

Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały 

pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LIX/459/2024 w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie gminy Warlubie na 2024 rok została przyjęta. 

Stanowi ona załącznik nr 3 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 

do protokołu. 

2) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 2024-2033. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. Następnie Pani 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję 

na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła 

Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan 
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Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały 

pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LIX/460/2024 

zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Warlubie 

na lata 2024-2033 została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 4 do protokołu. Raport 

z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

3) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w obrębie 

ewidencyjnym Bąkowo, Gmina Warlubie. 

Kierownik RI Pan Artur Śpica przedstawił projekt procedowanej uchwały. Następnie 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję 

w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła 

Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan 

Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały 

pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LIX/461/2024 w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w obrębie 

ewidencyjnym Bąkowo, Gmina Warlubie  została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 5 

do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

4) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zapewnienia wspólnej obsługi dla 

jednostki organizacyjnej. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. Następnie Pani 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję 

na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła 

Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan 

Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały 

pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LIX/462/2024 w sprawie 

zapewnienia wspólnej obsługi dla jednostki organizacyjnej  została przyjęta. Stanowi 

ona załącznik nr 6 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 

Opinie Komisji stanowią załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad 6 

Nie było. 



5 
 

Ad 7 

Radny Pan Witold Żuchowski: Chciałbym zapytać odnośnie przejść dla pieszych przy 

Biedronce i DINO. Czy to tak pozostanie? Czy będą te pasy odznaczone i 

postawione znaki przejść dla pieszych?  

Radna Pani Mirosława Danielewicz: Ja mam dwa pytania. Pierwsze dotyczy tabliczek 

z nazwami ulic i numeracją, bo zgłosiła się do mnie Mieszkanka z Komorska na ul. 

Warlubskiej, czy jest możliwość tam dostawienia numeracji domu i ulicy? I druga 

sprawa, jakiś czas temu ustalaliśmy odpłatność za wynajem sal strażackich, takich 

ogólno dostępnych. No niecały miesiąc nas dzieli od zebrań, które będą organizowali 

wszyscy kandydaci na Wójtów. I jak ta sprawa będzie rozstrzygnięta? Mam nadzieję, 

że tutaj żadnych opłat nikt nie będzie musiał wnosić, bo przecież to jest nasza 

wspólna sprawa, bo takie głosy już zaczęły krążyć i chciałabym żeby to wyjaśnić.   

Radny Pan Dariusz Chodkowski: Ja mam Panie Wójcie pytanie dotyczące 

przedszkola. Gmina Warlubie ma ogłosić w przyszłym miesiącu przetarg na 

wyłonienie nowego wykonawcy. A przed poprzednią sesją wspominał Pan nam coś 

o nowych, dodatkowych pracach projektowych, związanych z fotowoltaiką. Jak 

daleko są te prace? Czy będzie musiało być wydane nowe pozwolenie na budowę? I 

czy to zazębi się z tym, żeby ogłosić przetarg? Drugie pytanie dotyczy sprzedaży tej 

małej działki, na którą wnioskodawca złożył wcześniej wniosek. Myśmy przed 

poprzednią sesją też na ten temat rozmawiali. Tam chodziło o obniżenie wartości tej 

działki. To już minęło dosyć sporo czasu i nie wiemy, co się w tej sprawie dzieje. 

Chciałbym, żeby nam Pan coś powiedział na ten temat.    

Radna Pani Joanna Bock: Na ostatniej sesji zostaliśmy poinformowani, że kończy 

współpracę z ośrodkiem kultury Pani Ania Kosicka. Jak to teraz wygląda dalej? Kto 

pełni obowiązki dyrektora? I czy będzie ogłoszony nowy konkurs? 

Radny Pan Witold Żuchowski: Miał być remontowany fragment pobocza przy 

Biedronce. Czy Rejon Dróg Wojewódzkich coś w tej sprawie robi?  

Pan Wójt Gminy: Najpierw odpowiem na pytanie Pana Radnego Żuchowskiego. To 

jest realizacja zadania przeprowadzana przez Zarząd Dróg Wojewódzkich. Przy 

współpracy oczywiście z DINO. Bo tutaj chodzi z jednej strony o te przejścia, bo one 

muszą też być oświetlone. Ja mogę się zobowiązać, że wystąpię z zapytaniem na 

jakim etapie to jest? Kiedy to będzie dokończone? I co jeszcze w ramach ich zadań 

chcą wykonać, jeśli chodzi o przejścia.    

Radny Pan Witold Żuchowski: Jeżeli mogę podpowiedzieć, to lampy są postawione. 

Wystarczy tylko postawić oznakowanie. 

Pan Wójt Gminy: Patrzę na to kompleksowo. Nie jest to zadanie Gminy. Nie jest to 

sprawa jasna. Jest to zadanie Zarządu Dróg Wojewódzkich przy współpracy z Firmą 

DINO.  

Natomiast jeśli chodzi o ten parking, ten zajazd taki wzdłuż Biedronki. Na razie Urząd 

Marszałkowski nie reaguje jakby pozytywnie na wykonanie tego parkingu. 

Oczywiście to Zarząd Dróg Wojewódzkich powinien wykonać. Ja, jak Państwo 

wiecie, złożyłem taką propozycję. Skoro nie można wyłonić wykonawcy. Zarząd Dróg 

Wojewódzkich przeznaczył na to 500 000,00 zł. I dwa przetargi okazały się 

nieskuteczne. Ta sama firma się zgłosiła do tego samego przetargu. W pierwszym 
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przetargu zaproponowała cenę 990 000,00 zł za 600 m2 takiej zajezdni. W drugim 

przetargu 900 000,00 zł. Ja wówczas zaproponowałem, przekażcie nam te 

500 000,00 zł i my to wykonamy. Przy czym okazuje się, że my nie jesteśmy w stanie 

zrobić wszystkiego przy pomocy naszego Zakładu Usług Komunalnych. Bo na tym 

odcinku ma być sfrezowana nawierzchnia i na nowo położony asfalt. Miałem 

otrzymać jakąś informację, czy oni na to by poszli, czy nie. Bo tu jeszcze była kwestia 

prawna, czy można to Gminie powierzyć. Na razie odpowiedzi nie mam. Trochę 

jestem cierpliwy, ale już niedługo będę musiał zapytać Pana Marszałka, czy idą na 

to, czy nie idą? Jest to też oczywiście zadanie władz wojewódzkich, czyli Urzędu 

Marszałkowskiego i Zarządu Dróg Wojewódzkich. Myśmy swoje zrobili. Myślę, że 

przypomnę się Panu Marszałkowi. 

Jeśli chodzi o pytania Pani Radnej Danielewicz. Co do tabliczek, to przygotowuje to 

zawsze Pani Beata Nadolna. Panie Kierowniku Arturze, proszę sobie tą sprawę 

odnotować i ewentualnie uszczegółowić. Generalnie rzecz biorąc chcemy, żeby 

w tym roku we wszystkich Sołectwach już była numeracja. Jeszcze nam trochę 

brakuje. Ale chcielibyśmy w tym roku temat zamknąć. Sprawę tych strzałek 

i informacji przy jakiej drodze jakie są numery domu i numeracja tych numerów 

domów. 

Jeśli chodzi o tę odpłatności. Ja jestem zwolennikiem płacenia. Ma to być niedużo.  

Zaproponowałem za godzinę wynajęcia sali 30,00 zł na taki cel. Czy to dużo? To nie 

jest dużo 30,00 zł. Słuchajcie, nie warto mówić bezpłatnie, bo od razu się nam 

przytną co niektórzy, którzy organizują wybory i są odpowiedzialni za te wybory. 

Lepiej zapłacić przez Komitet Wyborczy. To nie jest dużo. Potrzebna tam jest jednak 

obsługa. Światło trzeba zapalić, napalić. Tak sugeruję, żeby to była niższa cena od 

tej, która obowiązuje. Myślę, że nikomu się krzywda nie stanie.   

Radna Pani Mirosława Danielewicz: Oczywiście, jak najbardziej taka kwota 

wszystkich zadowoli, bo krążyły kwoty różne i należało to uściślić, żeby nie było 

później nieporozumień. 

Pan Wójt Gminy: Z góry tak zakładałem, bo te obowiązujące kwoty, to są tzw. kwoty 

dobowe i to są duże kwoty. Pod kątem różnych uroczystości. Nie można tutaj 

wprowadzić takiej kwoty. No to by była przesada. Dlatego takie zarządzenie będzie 

w przyszłym tygodniu, czy nawet jurto, przygotowane. 

Teraz odpowiem jeśli chodzi o Panią Radną Bock. Po odejściu Pani Anny Kubczak-

Kosickiej, żeby była osoba zarządzająca to pełni obowiązki Dyrektora Pani Żaneta 

Jaworska i pełni je do końca lipca. Powiem krótko, nie ogłaszam konkursu. Chcę to 

pozostawić nowemu włodarzowi Gminy, który będzie wyłoniony w miesiącu kwietniu. 

Niech on już podejmuje decyzję, no bo jest końcówka kadencji. Do końca lipca pełni 

obowiązki Dyrektora Pani Żaneta Jaworska. 

Teraz przedszkole. Proszę Państwa, kiedy na prośbę wykonawcy, zarówno autor 

projektu pierwotnego, a w ślad za tym również inwestor, czyli ja, reprezentujący 

inwestora, zgodziliśmy się na zmiany konstrukcji dachowej. Z tej ciężkiej żelbetowej, 

na lekką drewnianą. Wówczas projektant powiedział wprost, za wszystko , co jest 

związane z tą zmianą, nie bierze odpowiedzialności. Czyli od dołu do ścian proszę 

bardzo, ale to co jest na górze to nie bierze odpowiedzialności. Jest to też zapisane 
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w jednym z protokołów rady budowy. A w ślad za tym, skoro nastąpiła zmiana 

konstrukcji dachowej, trzeba było również przeprojektować przebieg instalacji. I ten 

obowiązek spoczywał na wykonawcy. I wykonawca się z tego nie wywiązał. 

W związku z tym ja poprosiłem autora pierwotnego projektu, żeby podjął się tej 

pracy. I to co jest niezbędne w zakresie uzupełnienia przygotował. Na szczęście wg 

wszystkich fachowców, było to konsultowane, nie jest to istotna zmiana, która by 

wymagała zmiany pozwolenia na budowę. Bo pamiętam, jak było to przy hali, 

pierwsze jak przyjechał inspektor nadzoru budowlanego, to było, wysokość, 

szerokość i długość. I nie daj Boże jakby tutaj było odstępstwo. Na szczęście tutaj 

takiego odstępstwa nie ma. Ale też w międzyczasie, kiedy zgodziliśmy się na prośbę 

wykonawcy, że zmieniamy konstrukcję dachową na drewnianą z membraną u góry 

z pokryciem. Bo jeszcze przypomnę, że wykonawca próbował przekonać mnie, 

żebym zgodził się na papę. Na co się nie zgodziłem. Na membranę się zgodziłem. 

Ale wówczas też sobie pomyślałem, że za chwilę po tej membranie będą mi skakać 

jak wejdzie fotowoltaika. Montaż, potem kontrole, przeglądy gwarancyjne. I dlatego 

w międzyczasie zaproponowałem zejście z fotowoltaiką z dachu na ziemię. I w tej 

chwili jest to ujęte z tą fotowoltaiką na ziemi za tym placem asfaltowym między 

szkołą a boiskiem, tam z tyłu jest kostka. W tym miejscu planujemy fotowoltaikę dla 

tego przedszkola. Druga sprawa. Po audycie energetycznym okazało się, że nie jest 

potrzebny piec na pelet. Że te odwierty, które planujemy, chodzi o podziemne pompy 

ciepła, wystarczą na ogrzanie tego obiektu. Jest jeszcze parę takich drobniejszych 

zmian, o czym nie będę mówił. Co to wszystko oznacza? Nie trzeba występować o 

nowe pozwolenie na budowę. Jedyne, co może nastąpić, ale to można w trakcie 

sobie wyjaśnić, a mianowicie ponieważ na działce zmieści się chyba 16, a potrzeba 

23 odwierty. I wówczas przechodzimy na inną działkę wzdłuż tego asfaltu. I czy na to 

będzie potrzebne dodatkowe zezwolenie, to jest zupełnie inna kwestia. Na razie 

wystąpiliśmy w tej kwestii do Starostwa, ale nie chcę hamować przygotowania 

przetargu na dokończenie tego przedszkola. 

Co do tej działki za Urzędem. Państwo w pierwotnym naszym podejściu zgodzili się, 

żeby jednak sprzedać ją potencjonalnemu wnioskodawcy. Wówczas była to kwota 

chyba ponad 9 000,00 zł. Nikt nie zgłosił się, pomimo ogłoszonego przetargu, nikt się 

nie zgłosił. I ja ponieważ takie uprawnienie mam, również dzięki Państwa uchwale, 

że do 50 000,00 zł, mogę zarządzeniem obniżyć kwotę do 50%. Ja zasugerowałem, 

że ewentualnie obniżę o 30%. Ale trzeba to sobie uczciwie powiedzieć, że pojawiły 

się wśród Państwa Radnych głosy, skoro ten potencjalny wnioskujący nie chciał 

kupić tej działki za 9 000,00 zł z groszami, to Wójt powinien rozważyć, czy opłaca się 

taki przetarg? Do dzisiaj go nie ogłosiłem. Tyle mogę odpowiedzieć na to pytanie.          

Radny Pan Witold Żuchowski: Mamy sytuację odnośnie drogi, która ma być 

budowana z Grupy do Warlubia. Chciałbym, żeby społeczeństwo się dowiedziało na 

jakim to jest etapie? Bo wiemy o tym, że była interpelacja Pani Poseł w tej sprawie.  

Pan Wójt Gminy: Oczywiście mówimy o tej drodze strategicznej dla Polskiego 

Wojska. Gdzie projektowany jest przebieg przez centrum wsi Buśnia. Zgodnie z tym, 

co powiedzieliśmy sobie na Zebraniu Wiejskim, ja poprosiłem Panią Posłankę 



8 
 

Agnieszkę Kłopotek, by wystąpiła do Ministra Obrony Narodowej w tej sprawie. Żeby 

złożyła zapytanie poselskie. Z taką propozycją rozważenia zmiany przebiegu tej drogi 

przez las, przez poligon. No muszę uczciwie powiedzieć, że obowiązkiem 

administracji państwowej, ale również publicznej, jest odpowiedzieć posłowi w ciągu 

21 dni. 21 dni minęło. Pani Posłanka jedzie w przyszłym tygodniu znowu do Sejmu 

i zapyta się dlaczego nie ma odpowiedzi na to zapytanie poselskie? Bo takiej 

odpowiedzi przynajmniej do wczoraj jeszcze nie miałem. Mam nadzieję, że w 

niedługim czasie taka odpowiedź będzie i Państwo dostaną, przede wszystkim 

mieszkańcy, ale również i Państwo Radni, odpowiedź, jak Ministerstwo Obrony 

Narodowej odniosło się do tego zapytania poselskiego, do tej propozycji zmiany 

przebiegu drogi. 

Radny Pan Witold Żuchowski: Dziękuję bardzo. Odpowiedź mnie satysfakcjonuje.         

Pani Sołtys Mirosława Kuśmierek: Chciałabym wiedzieć, do kogo należy ten rów 

przed Biedronką? Żeby tam posprzątać. Tam jest masakra. Wszystko w tym rowie 

jest. 

Pan Wójt Gminy: Niestety ma Pani rację. Na ogół bywało tak, że to nasz ZUK 

sprzątał na drodze wojewódzkiej. Jest to obowiązek Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

A tak naprawdę nic by się nie stało, gdyby obsługa Biedronki też posprzątała, bo to 

wszystko stamtąd jest.  

Pani Przewodnicząca Rady: Myślę, że zwrócimy się do Biedronki w tej sprawie.  

Pan Wójt Gminy: Za chwilę będziemy też mieli pracowników interwencyjnych, ale 

przyjdzie się tym zająć Wójtowi i Kierownikowi ZUK. Bo inaczej się nie da.   

Pani Sołtys Halina Dittmann: Pani Sołtys Płochocina jest aktywna w tych sprawach. 

Pięknie rozegrała sytuację. Ma tak Sołectwo wysprzątane, że jedźcie zobaczyć 

przykład.    

Radna Pani Beata Krause: Dziękuję. Tylko proszę teraz Pana Kierownika 

Kosikowskiego o zebranie tych worków. 

Radny Pan Dariusz Chodkowski: Może się włączę w dyskusję Państwa Sołtysów. 

Jak już rozmawiamy o Biedronce, to też można by powiedzieć o DINO, bo rolnik 

który ma pole naprzeciwko ma pozwiewane śmieci na 20-30 m od ulicy. Tak że jak 

już działamy w tym kierunku, to musimy działać solidarnie do wszystkich.      

Pan Wójt Gminy: Oczywiście, ma Pan rację. 

Pani Sołtys Halina Dittmann: Ale nie można Biedronce, czy DINO narzucić, żeby 

sprzątali. Bo stają samochody. Ja byłam świadkiem, jak wyrzucają z samochodów 

śmieci.  

Radny Pan Dariusz Chodkowski: Można by też rozmawiać z kierownictwem 

o zamontowaniu większych śmietników przy tych marketach. Bo tylko przy drzwiach 

wejściowych stoi jeden śmietniczek, a tam można by porozstawiać je przy parkingu 

bardziej.  

Pani Sołtys Halina Dittmann: Śmietnik też nie jest rozwiązaniem. Beata poprosiła 

tego człowieka, który posprzątał jej Sołectwo. Na drugi dzień niektóre worki były 

rozerwane.  
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Pani Przewodnicząca Rady: Jest to problem nie tylko Warlubia, ale wszystkich 

Sołectw. Niestety musimy się z tym zmierzyć. Musimy wspólnie dbać. Nawet zwracać 

uwagę osobom, które zaśmiecają. 

Pan Sołtys Janusz Adamski: Mówimy o śmieciach z Biedronki, żeby pracownicy 

sprzątali itd., ale pracownicy Biedronki wokół siebie, wokół tego budynku nie potrafią 

wysprzątać. Można zerknąć tam. Jak tam wygląda. 

   

Radny Pan Tomasz Piątkowski: Pan Wójt tu wspominał o feriach. Również takie 

w Bzowie się odbyły. Przy współpracy Rady Sołeckiej i Pani Sołtys, strażaków. Była 

m.in. wycieczka do Państwowej Straży Pożarnej w Świeciu, gdzie dzieci zwiedzały 

Komendę i inne zajęcia w świetlicy. Chciałem tylko o tym poinformować.  

   

Pani Sołtys Paulina Długosz: Chciałam zapytać odnośnie naszych krzeseł. Zaczyna 

się robić sprawa bardzo poważna. Ponieważ nasze Koło Gospodyń Wiejskich 

zaczęło prężnie działać. Zrobiło się nas dużo, dużo więcej. Zaczynamy organizować 

warsztaty. Temat był poruszany już w grudniu z Panią Sekretarz. Na razie temat 

ucichł. I chciałabym się dowiedzieć, czy można by było coś z tym zrobić?  

Pan Wójt Gminy: To znaczy temat nie ucichł. Jak będzie rozliczony w niedługim 

czasie rok 2023, pod względem też finansowym, to zarówno ten temat będzie 

załatwiony i drugi patrząc na Bzowo, to co powiedziałem, tam na krzyżówce przy 

figurze tam jest rzeczywiście koniecznie potrzebna lampa i tam będę jeszcze 

wnioskował, żebyśmy tam zamontowali lampę na solar. Bo nie ma innej możliwości. 

Myślę, że te dwie rzeczy powinniśmy w niedługim czasie załatwić.      

Pani Skarbnik Gminy: Poruszaliśmy ten temat z Panią Sekretarz. 

Radny Pan Tomasz Piątkowski: Rozmawiałem w poniedziałek z Panią Sekretarz na 

temat tych krzeseł, również potwierdziła, że temat jest drążony. Prawdopodobnie też 

cena tych krzeseł spadła, więc miejmy nadzieję, że doczekamy się w końcu. 

Pan Wójt Gminy: Proszę Państwa, chciałem poinformować, żeby mieszkańcy też 

usłyszeli. Bo o ile możemy przy Biedronce, czy przy DINO, część winy zrzucać na 

przyjezdnych, o tyle trudno mi zgodzić się z tym, że obcy, przejezdni zaśmiecają 

teren przy starym, byłym wysypisku śmieci. Jeżeli ktoś nie wie jak tam wygląda, to 

niech pojedzie i zobaczy. To są nasi mieszkańcy. To są przede wszystkim nasi 

mieszkańcy. Spotkaliśmy się z właścicielem, czyli z KOWR, z dzierżawcą 

i podejmiemy jeszcze jedną próbę, kolejną próbę. Dzierżawca wyczyści teren z tej 

drobnicy,  z tych wyrzuconych innych rzeczy. My podejmiemy próbę rekultywacji tego 

terenu. Wzdłuż tej drogi postawimy, na razie z takiej siatki, tej leśnej, żeby w miarę 

tanio, płot. Mało tego zamontujemy foto pułapki. Tak jak leśnicy robią. Nie ma innej 

drogi. Ale być może nie ja tą decyzję podejmę. Być może mój następca. Ale jeśli to 

wszystko nie pomoże, to ja to przeanalizowałem ze względu na możliwość dojazdu 

do pól. Na tym odcinku będę rekomendował zamknięcie drogi gminnej. Na  tym 

odcinku, gdzie jest to składowane to dzikie wysypisko. To jest po prostu syf. Do tych 

pól dojedzie się i z jednej strony i z drugiej. Nie trzeba jechać przez ten odcinek. 

Łatwiej jest, bo krócej trochę. Nie wiem, czy jest jeszcze na to jakaś rada, 
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zobaczymy. Ogrodzimy, będą foto pułapki i zobaczymy, czy będzie jeszcze ktoś to 

robił. Nie wiem, czy takie foto pułapki pozwolą na rozpoznanie.  

Radna Pani Joanna Bock: Rozpoznać się rozpozna, ale nie wiem jak jest 

z wykorzystaniem tych danych. 

Pan Wójt Gminy: Ale w każdym bądź razie chcemy to zrobić w niedługim czasie. 

I druga sprawa też istotna. Pamiętacie Państwo, powiedzieliśmy sobie wspólnie 

razem, że spróbujemy otworzyć drogę dla funduszu sołeckiego. I dlatego wspólnie 

tutaj z Panią Przewodniczącą serdecznie zapraszamy Państwa Sołtysów, przy okazji 

będziemy świętować Dzień Sołtysa, Państwa Radnych, abyśmy ten temat 

przedyskutowali 8 marca w Dzień Kobiet, wyszło nam, o godz. 1000 to będzie. 

Żebyśmy to przedyskutowali i jeśli będzie wola większości, a myślę że pewnie będzie 

wola większości, ja też będę to rekomendował, żebyśmy na następną sesję marcową 

wprowadzili temat funduszu sołeckiego, który by wówczas obowiązywał od 

przyszłego roku. Przypomnę, że zgodnie z przepisami, Pani Skarbnik będzie mi 

mogła symulacyjnie podać jego wielkość, i jeśli Zebrania Wiejskie to zatwierdzą, bo 

jeśli jedno sołectwo powie, że nie, nie może hamować innych, którzy chcą. Dlatego 

myślę, że trzeba taką uchwałę wywołać, bo jak będziemy przygotowywać budżet na 

2025 r., to już oczywiście nowa Rada będzie go akceptować, nowy włodarz będzie 

go z Panią Skarbnik przygotowywał, żeby już ująć fundusz sołecki. Dlatego 

serdecznie zapraszam. A przy okazji Sołtysi będą świętować Dzień Sołtysa i Dzień 

Kobiet.       

Pani Przewodnicząca Rady: Była taka deklaracja Radnych, że kończąc kadencję 

uchwalamy wprowadzenie funduszu sołeckiego. Myślę, że nie znajdzie się taki 

Radny, który będzie przeciwny.    

Ad 8 

Po wyczerpaniu porządku obrad Pani Przewodnicząca Rady zamknęła obrady LIX 

sesji Rady Gminy Warlubie o godz. 1302. 

Protokołował 

Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

/-/ Sławomir Kania 

Przewodniczyła 

Przewodnicząca Rady Gminy 

/-/ Maria Jankowska 


